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 PROTOKÓŁ 
z LIV sesji Rady Gminy Marciszów 

odbytej w dniu 30 października 2014 roku 
w siedzibie Urzędu Gminy w Marciszowie   

 
Obecni zgodnie z listą obecności /zał-1/. 
 
Początek obrad godz. 11.00 zakończenie godz.12.30.  
W obradach sesji uczestniczyli:  
Wójt Gminy Stefan Zawierucha,  
Zastępca Wójta Gminy Wiesław Cepielik,   
Sekretarz Gminy Krystyna Kwiatkowska,  
Skarbnik Gminy Krystyna Magda,  
mecenas Robert Greb, 
radna Powiatu Maria Bych,  
Janusz Chodasewicz - redaktor Tygodnika Regionalnego,  
kierownicy poszczególnych referatów, sołtysi. 
Obrady były nagrywane na dyktafon oraz częściowo filmowane przez pana Ryszarda Bizonia.   
 
Ad. 1 i 2. 
Henryk Mazur Przewodniczący Rady Gminy Marciszów dokonał otwarcia obrad sesji              
i przywitał uczestników.  
Przewodniczący zapoznał z porządkiem obrad sesji, który został dostarczony radnym             
w ustawowym terminie wraz z materiałami. 
Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:  
 
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjęcie protokołu z  LIII sesji. 
5/ Informacja  Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6/ Przygotowanie do akcji Zima 2014/2015. 
7/ Realizacja zadań oświatowych w gminie.    
8/ Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za okres I-X 2014 r. oraz podsumowanie 
kadencji 2010-2014. 
9/ Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a/ nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Marciszów” – Feliks Niedzielski  
 
b/ nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Marciszów” – Marian Mitczak  
 
c/ wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku 
celowego na ekonomiczne usamodzielnienie oraz określenia zasad zwrotu wydatków 
za świadczenia z pomocy społecznej w formie zasiłku na ekonomiczne 
usamodzielnienie pod warunkiem zwrotu części lub całości w ramach zadań własnych 
gminy.  
 

10/ Interpelacje i zapytania radnych. 
11/ Sprawy różne. 
12/ Zamknięcie obrad sesji.  
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Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur zwrócił się z wnioskiem o wprowadzenie zmian 
w proponowanym porządku obrad.  
Proponowany porządek przyjęto jednogłośnie.  
 
Porządek obrad po zmianach:  
 
1/ Otwarcie obrad. 
2/ Powitanie. 
3/ Stwierdzenie quorum. 
4/ Przyjęcie protokołu z  LII sesji. 
5/ Informacja  Wójta Gminy z prac między sesjami. 
6/ Przygotowanie do akcji Zima 2014/2015. 
7a/ Podjęcie uchwał w sprawach:  nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Marciszów” – Feliks 
Niedzielski  
7b/ Podjęcie uchwał w sprawach:  nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Marciszów” – 
Marian Mitczak 
7/ Realizacja zadań oświatowych w gminie.    
8/ Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za okres I-X 2014 r. oraz podsumowanie 
kadencji 2010-2014. 
9/ Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

c/ wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku 
celowego na ekonomiczne usamodzielnienie oraz określenia zasad zwrotu wydatków 
za świadczenia z pomocy społecznej w formie zasiłku na ekonomiczne 
usamodzielnienie pod warunkiem zwrotu części lub całości w ramach zadań własnych 
gminy.  
 

10/ Interpelacje i zapytania radnych. 
11/ Sprawy różne. 
12/ Zamknięcie obrad sesji.  
 
Do przedstawionego porządku radni nie wnieśli uwag.  
 
 
Ad.3. 
Stwierdzenie quorum.  
Na podstawie listy obecności radnych Przewodniczący Rady Gminy stwierdził quorum, 
pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. 
Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załącznik nr 1 i 2  do protokołu.  
 
Ad.4.  
Przyjęcie protokołu. 
Protokół z  LIII sesji został przyjęty jednogłośnie.  
 
Ad.5.  
Informacja Wójta Gminy z prac mi ędzy sesjami.   
Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha poinformował radnych, że w okresie między 
sesjami: 
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- brał udział w wielu spotkaniach o mniejszym znaczeniu z punktu widzenia dla mieszkańców 
gminy, m.in. we wrześniu odbyły się dożynki w powiecie – wzajemnie odwiedzamy się         
w trakcie dożynek w gminach powiatu kamiennogórskiego,  
- kilka razy wyjeżdżał do Wrocławia do Urzędu Marszałkowskiego. Oprócz całej pracy 
związanej z pozyskaniem środków to jeszcze w między czasie trzeba jeździć i podpisywać 
szereg dokumentów, m.in. aneksy, zmiany do umów. W miesiącu październiku podpisane 
zostały trzy aneksy i dotyczyły zakończenia budowy wodociągu w Ciechanowiach, budowy 
siłowni zewnętrznych i placów zabaw. Te place zabaw powstały jeszcze w tym roku               
w miejscowości Świdnik i Marciszów Górny.  
- brał udział w Dniu Edukacji Narodowej w Zespole Szkół w Marciszowie, 
- uczestniczył w Dniu Seniora w Marciszowie –  który odbył się na tej sali i w której wzięło 
udział około 80 osób.  
- wziął udział również w Dniu Seniora zorganizowanym w Wieściszowicach 
- w Ciechanowicach została zorganizowana konferencja z okazji 25-lecia odzyskania 
niepodległości. Tą uroczystość w większości zorganizowały panie ze związku emerytów.  
- uczestniczył w otwarciu odnowionej ścieżki dydaktycznej na Kolorowych Jeziorkach, która 
powstała na bazie współpracy pomiędzy Rudawskim Parkiem Krajobrazowym, 
Nadleśnictwem Kamienna Góra, urzędem gminy Marciszów  oraz dzierżawcą jeziorek.        
- ostatnio w szkole w Marciszowie o 15.30 odbyło się spotkanie nt. integracja społeczna – 
program prowadzony przez Gminny Ośrodka Pomocy Społecznej. Wójt był na początku 
spotkania, w dalszej części udział brał zastępca.  
- wziął udział w otwarciu firmy - usługowa pracownia chemiczna w Kamiennej Górze, która 
powstała w specjalnej strefie ekonomicznej. Kolejny zakład powstaje w powiecie 
kamiennogórskim i powstaną kolejne miejsca pracy.   
- trwają ostatnie prace z uruchomieniem nowego zakładu po byłych zakładach lniarskich 
przetwórstwo mięsne - KMC FOOD, w której docelowo ma pracować 30 osób. Wójt 
wielokrotnie brał udział, bo proszono go o pomoc. Swą pomoc ogranicza do tego, że jeżeli 
zatrudnieni zostaną ludzie to wtedy pomoże z podatkami.   
 
Do przedstawionej informacji pytań i uwag nie zgłoszono.  
 
Ad.6.  
Przygotowanie do akcji Zima 2014/2015 
Wójt Gminy Marciszów powiedział, że w 2002 roku, w czasie kiedy zaczął pracę  został 
zmieniony sposób funkcjonowania zimowego odśnieżania. Z reguły wszyscy tak robią, że jak 
przychodzi jesień to ogłasza się przetargi i wygrywa firma, która da najtaniej, a niekoniecznie 
najlepiej odśnieża. W momencie kiedy godzina odśnieżania kosztowała około 400,00 zł. to 
wójt zaczął zmieniać formułę działania i stwierdził, że jeżeli odśnieżanie ma kosztować około 
250 000,00 za normalny sezon to najlepiej zrobić to samemu. Dokupiony został sprzęt    i na 
dzień dzisiejszy koszty odśnieżania przy dużej zimie, jaka była dwa lata temu wynoszą około 
60 000,00 zł.  Generalnie odśnieżanie kosztuje 20-30 000,00 zł., dlatego, że ludzi którzy to 
robią mamy cały czas a sprzęt jest wykorzystywany nie tylko w zimie.  
 
Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
Do przedstawionej informacji pytań i uwag nie zgłoszono.  
 
Ad.7a/ Podjęcie uchwał w sprawach:   
Nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Marciszów” – Feliks Niedzielski  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały.  
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Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 4 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr LIV/268/14 
 
Ad.7b/ Podjęcie uchwał w sprawach:   
Nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy Marciszów” – Marian Mitczak 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 5 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr LIV/269/14 
 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur poprosił o wystąpienie do uhonorowania 
członków rodzin osób mianowanych do tytułu „Zasłużony dla gminy Marciszów”  
 
Przewodniczący Rady Gminy Henryk Mazur wraz z Wójtem Gminy Marciszów Stefanem 
Zawierucha dokonali wręczenia statuetek oraz aktów nadania tytułu „Zasłużony dla Gminy 
Marciszów”  
 
Pani Krystyna Niedzielska 
Podziękowała w imieniu własnym i całej rodziny za zaszczytne miano, jakie nadano jej ojcu. 
Podziękowania skierowała do władz gminy, do radnych oraz do wszystkich, którzy pamiętali 
o dokonaniach pana Feliksa Niedzielskiego. Podziękowała również tym, którzy                       
w ówczesnych czasach przyczynili się do tych osiągnięć – był to cały zespół nauczycieli               
i rodziców, którzy chętnie i ofiarnie przyczyniali się do pomnażania tego dorobku.  
Pani Maria Banasiewicz  
Odczytała osiągnięcia pana Feliksa Niedzielskiego jako wieloletniego dyrektora szkoły                   
w Marciszowie.  
Pan Andrzej Mitczak  
Złożył podziękowania w imieniu rodziny radzie gminy, wójtowi, radzie sołeckiej, która 
złożyła wniosek o uhonorowanie jego ojca, a w szczególności koledze - radnemu Adamowi 
Ryżowskiemu, który sporo się napracował, żeby ta uchwała zaistniała. 
 
Przewodniczący Rady Gminy ogłosił 15 minut przerwy. 
Po przerwie.  
  
Ad.7. 
Realizacja zadań oświatowych w gminie.    
Realizację zadań oświatowych w gminie  omówiła uczestnicząca w obradach sesji pani Marta 
Jędrzejowska - kierownik referatu Oświaty.  
Do przedstawionej informacji uwag i pytań nie zgłoszono.  
Szczegółowa informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
 
Ad.8. 
Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za okres I-X 2014 r. oraz podsumowanie 
kadencji 2010-2014. 
Przewodniczący Rady Gminy Marciszów odczytał sprawozdanie z prac Rady Gminy 
Marciszów, następnie podsumował kadencje 2010-2014. 
 



 5 

Uwag i zapytań nie zgłoszono.  
Sprawozdanie z pracy Rady Gminy Marciszów za okres I-X 2014 r. stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu.  
Podsumowanie kadencji 2010-2014 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Ad.9.  Podjęcie uchwał w sprawach: 
c/ wysokości oraz szczegółowych warunków i trybu przyznawania i zwrotu zasiłku 
celowego na ekonomiczne usamodzielnienie oraz określenia zasad zwrotu wydatków za 
świadczenia z pomocy społecznej w formie zasiłku na ekonomiczne usamodzielnienie 
pod warunkiem zwrotu części lub całości w ramach zadań własnych gminy 
Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść projektu uchwały.  
Rada Gminy w głosowaniu jednogłośnie przyjęła projekt uchwały, co stanowi załącznik nr 9 
do protokołu.  
Uwag i pytań nie zgłoszono.  
Uchwała otrzymała nr LIV/270/14 
 
Ad.10. 
Interpelacje i zapytania radnych. 
Nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę na wykonanie pamiątkowego zdjęcia.  
Po przerwie. 
 
Ad.11. 
Sprawy różne.   
 
Mirosław Wolak sołtys wsi Ciechanowice  
W imieniu mieszkańców Ciechanowic podziękował za współpracę wójtowi, radnym, 
pracownikom urzędu, bo dzięki tej współpracy udało się zrobić sporo i chciałby, aby następna 
kadencja nie była gorsza.   
W imieniu sołtysów podziękował za współpracę i przeprosił, że nieraz podnosili głos             
w dyskusji, ale to było tylko po to abyśmy ładniej wyglądali jako gmina.  
Życzył wszystkim kandydującym, którzy będą pracować w kolejnej radzie, aby ta współpraca 
była równie dobra i abyśmy zawsze mieli na celu dobro gminy.   
Radna Jadwiga Adamczyk  
Podziękowała w imieniu radnych za dobrą współpracę z wójtem, z zastępcą z pracownikami 
urzędu, sołtysami, bo uważa, że sami byśmy nic nie zrobili.  
W imieniu mieszkańców Wieściszowic podziękowała za to co zrobiono dla wsi. Uważa, że 
zrobiono sporo i ma nadzieję na jeszcze więcej. Przy dobrej współpracy i przy optymalnej 
sytuacji jaką mamy dziś, uda się jeszcze wiele zrobić.  
Wójt Gminy Marciszów Stefan Zawierucha   
Powiedział, że jest mu niezmiernie miło słuchać jak obcy ludzie, dawni mieszkańcy mówią, 
że ta gmina ciągle się rozwija. Jest to zasługa zarówno wójta, który kieruje zespołem oraz 
radnych i urzędników. Ciągłe boje o pieniądze i organizacje przynoszą określone efekty             
i mamy się z czego cieszyć. Jest to zasługa wielu ludzi. Jeden może niewiele, chyba że ten 
jeden miałby miliard złotych. Rzeczywistość mamy taką jaką mamy. Trzeba wiele 
współpracy, zawarcia różnych umów żeby osiągnąć ten cel, który przed nami stawia 
społeczeństwo.  
Maria Bych – radna Powiatu  
Podziękowała za współpracę jako radna powiatowa.  
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Przewodniczący Rady Gminy Marciszów Henryk Mazur  
Powiedział, że nieraz kłóciliśmy się przy tych stołach, ale to co z tego wynikło to widać. Te 
kłótnie były po to, żeby coś też się działo. Jest wspaniale na terenie całej gminy, nie tylko 
Marciszów błyszczy.  
Na zakończenie Przewodniczący Rady Gminy życzył wszystkim radnym oraz wójtowi 
awansu do następnej kadencji.     
 
Ad.12. 
Zamknięcie obrad sesji.  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy o godzinie 
12.30 dokonał jej zamknięcia. 
 
Załączniki do protokołu dostępne są na stanowisku pracy Biuro Rady Gminy.  
 
 
Protokołowała                               Przewodniczący Rady Gminy 
Anna Płaszczyńska                                     Henryk Mazur 
Insp. ds. Rady Gminy  
i przygotowywania  
wniosków unijnych  


